
VIII kadencja

ZAPIS STENOGRAFICZNY 

Posiedzenie 
Komisji Nauki,  

Edukacji i Sportu (2.) 
w dniu 17 listopada 2011 r.



Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Uchwała w sprawie liczby zastępców przewodniczącego komisji.



(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący Kazimierz 
Wiatr)

Przewodniczący Kazimierz Wiatr:
Otwieram posiedzenie Komisji Nauki, Edukacji i Sportu 

Senatu Rzeczypospolitej Polskiej.
Uprzejmie informuję, że jest to drugie posiedzenie na-

szej komisji.
Zgodnie z planem naszego spotkania powinniśmy 

się zająć dwoma sprawami, to jest, wyborem zastępcy 
przewodniczącego komisji i uchwałą w sprawie liczby 
zastępców przewodniczącego komisji. Niemniej jednak 
jest sugestia, żeby wybór wiceprzewodniczącego odłożyć 
na następne posiedzenie, a teraz zająć się tylko uchwałą, 
w której komisja zwróci się z prośbą do Prezydium Senatu 
o wyrażenie zgody na wybór trzech wiceprzewodniczących.

Uzasadnienie jest takie, że zakres tematyczny prac na-
szej komisji jest bardzo duży, obejmuje kwestie związane 
z nauką, szkolnictwem wyższym, oświatą i wychowaniem 
– przez wychowanie rozumiemy zarówno sprawy socjalne, 
jak i edukacyjne – no i sportem. Tak więc jest to bardzo 
szeroki zakres. W Sejmie zajmują się tym dwie komisje. 
W tej materii właściwe są co najmniej trzy resorty, a do tego 
jeszcze rzecznik praw dziecka, wiele urzędów centralnych, 
choćby Urząd Patentowy, Główny Urząd Miar i inne urzędy, 
Polski Komitet Normalizacyjny, Narodowe Centrum Badań 
i Rozwoju, pewnie też Narodowe Centrum Nauki, ale tego 
jeszcze nie wiemy. Tak więc to uzasadnia powołanie trzech 
wiceprzewodniczących. Rozumiem, że są już kandydaci, ale 
w tym momencie chyba nie ma potrzeby ich przedstawiać.

Czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie porządku ob-
rad? Nie.

Ja już wstępnie uzasadniłem potrzebę przyjęcia takiej 
uchwały. A zatem teraz zgłaszam propozycję uchwały 
Komisji Nauki, Edukacji i Sportu Senatu Rzeczypospolitej 
Polskiej mówiącej o tym, że komisja zwraca się do 
Prezydium Senatu RP – z powołaniem się na stosowne 
przepisy Regulaminu Senatu – o wyrażenie zgody na po-
wołanie przez komisję trzech wiceprzewodniczących.

Czy do uchwały o takiej treści są jakieś uwagi?
(Wypowiedź poza mikrofonem)

Przewodniczący Kazimierz Wiatr:
Pani Elżbieto, mamy to pismo? To ja może je odczytam, 

bo jest przygotowane pismo do Prezydium Senatu.

Zgodnie z art. 38 ust. 3 Regulaminu Senatu Komisja 
Nauki, Edukacji i Sportu zwraca się z prośbą o wyraże-
nie zgody na wybór trzech zastępców przewodniczącego 
Komisji Nauki, Edukacji i Sportu Senatu RP.

Komisja liczy trzynastu członków i obejmuje swy-
mi pracami szeroki zakres przedmiotowy, obejmujący 
zagadnienia organizacji badań naukowych, szkolnictwa 
wyższego, oświaty i wychowania, sportu oraz innych 
szczegółowych zagadnień opisanych w załączniku do 
Regulaminu Senatu.

W tym załączniku do Regulaminu Senatu jest wiele 
rzeczy. Tym z panów, którzy byli senatorami już w 2005 r., 
przypomnę, że – między innymi na mój wniosek – dopisa-
liśmy tam sprawy dotyczące dzieci i młodzieży.

My w tej uchwale nie o wszystkim piszemy, nie pi-
szemy choćby o kwestiach związanych z budżetem, no, 
ale myślę, że takie uzasadnienie jest zupełnie zrozumia-
łe i wystarczające. Niewykluczone, że pan marszałek 
będzie prosił przewodniczących o osobiste stawienie 
się na spotkaniu prezydium celem uzasadnienia prośby. 
Tak bywało w innych sprawach, tak że być może teraz 
też tak będzie.

(Senator Ryszard Górecki: Ja mam uwagę.)
Tak?
(Głos z sali: Stylistyczną.)
(Senator Ryszard Górecki: „Obejmuje” i „obejmujący” 

– ten wyraz pojawia się dwa razy w jednym zdaniu…)
Dotyczący zagadnień…
(Senator Ryszard Górecki: Tak.)
(Wypowiedź poza mikrofonem)
No to samolot ucieknie…
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Ja żartowałem oczywiście.
Proszę państwa, ja zostaję tu do jutra, do wieczora, tak 

że wszystko zdążymy zrobić. Zresztą pani Elżbieta wie, że 
ja zawsze zostaję i wykonuję wszystkie zadania.

Czy są jeszcze jakieś uwagi w sprawie uchwały? Nie ma.
W takim razie zarządzam głosowanie.
Kto jest za przyjęciem uchwały? Proszę o podniesienie 

ręki. (8)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał? (0)
Ja zawsze o to pytam, dla porządku, bo czasami ktoś 

się zapomni, no a poza tym tak trzeba.
Proszę państwa, mój zamysł był taki – jako że pre-

zydium miało się zebrać o 18.00 – żeby tę uchwałę bły-
skawicznie dostarczyć prezydium, a następnie za godzinę 

(Początek posiedzenia o godzinie 18 minut 55)
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Przewodniczący Kazimierz Wiatr:
Czy są inne propozycje w sprawie terminu?
Ja tak sondażowo zapytam: kto byłby za tym, żeby to 

było przed posiedzeniem Senatu. Dwóch… trzech.
A kto chciałby, żeby to było jak najszybciej?
(Wypowiedzi w tle nagrania)
Proszę państwa, ja postaram się zaproponować termin 

przyjazny, że tak powiem, dla wszystkich i jeżeli się uda, 
to zrobimy…

Jeszcze jedno zdanie komentarza do wypowiedzi pana 
senatora Góreckiego. Otóż przekonanie, że matematyka jest 
potrzebna tylko uczonym nauk technicznych, jest błędne – 
humanistom matematyka też jest bardzo potrzebna.

Senator Ryszard Górecki:
Panie Przewodniczący, człowiek zawsze robi błędy, nikt 

z nas nie ma patentu na mądrość i ja mam tego świadomość.

Przewodniczący Kazimierz Wiatr:
Ja myślałem, że to było przejęzyczenie, więc ten ko-

mentarz miał na celu tylko sprostowanie, ale pan senator 
obrócił to w taką, poniekąd, satyrę.

Proszę państwa, wyczerpaliśmy porządek obrad.
Zamykam posiedzenie Komisji Nauki, Edukacji 

i Sportu Senatu Rzeczypospolitej Polskiej.
Dziękuję bardzo.

zebrać się jeszcze raz i wybrać wiceprzewodniczących. Ale 
pan marszałek Borusewicz zdecydowanie powiedział, że 
prezydium nie będzie się tym dzisiaj zajmowało. Tak że 
nasza troska…

(Wypowiedź poza mikrofonem)
W tej sprawie.
Proszę państwa, pozostaje mi tylko zapytać – bo była 

chwila na przemyślenie – czy zajmiemy się tym w przed-
dzień posiedzenia Senatu, czy też niezwłocznie po decyzji 
prezydium.

Proszę bardzo.

Senator Ryszard Górecki:

Składam wniosek, by zrobić to wcześniej, przed po-
siedzeniem, oczywiście po decyzji Prezydium Senatu. To 
po pierwsze.

Po drugie, wnoszę o to, by powrócić do sprawy, 
o której dyskutowaliśmy już wcześniej. Chodzi o to, 
że zostanie złożony wniosek Polskiej Akademii Nauk 
w sprawie uchwały Senatu ogłaszającej rok 2012 rokiem 
Banacha, znanego polskiego matematyka. Argumentów 
przemawiających za ustanowieniem roku Banacha jest 
dużo. Wiemy, jak bardzo zależny od nauk matematycz-
nych jest rozwój gospodarki. Panowie Profesorowie też 
jesteście przedstawicielami politechnik, o czym była 
mowa. Powinniśmy tę sprawę przedyskutować i złożyć 
już oficjalny wniosek.

(Koniec posiedzenia o godzinie 19 minut 05)
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NOTATKA
z posiedzenia Komisji Nauki, Edukacji i Sportu

Data posiedzenia:  17 listopada 2011 r.

Nr posiedzenia: 2

Posiedzeniu przewodniczył: przewodniczący komisji senator Kazimierz Wiatr.

Porządek posiedzenia: 1. Sprawy organizacyjne – rozważenie powołania trzech zastępców
przewodniczącego Komisji Nauki, Edukacji i Sportu.

W posiedzeniu uczestniczyli:− senatorowie członkowie komisji: Ryszard Górecki, Stanisław Chodorowicz,
Ryszard Knosala, Andrzej Misiołek, Andrzej Szewiński, Piotr Wach,
Kazimierz Wiatr, Józef Zając,

− przedstawiciel Biura Legislacyjnego Kancelarii Senatu: Jakub Zabielski.

Przebieg posiedzenia:

Ad. 1 Senator Kazimierz Wiatr podziękował senatorom za poparcie jego kandydatury na przewodniczącego
Komisji Nauki, Edukacji i Sportu.
Następnie zaproponował, aby komisja wystąpiła do Prezydium Senatu o wyrażenie zgody na wybór
trzech zastępców przewodniczącego komisji.
Senatorowie jednogłośnie poparli propozycję przewodniczącego.

Konkluzja: Komisja poparła wniosek o skierowanie do Prezydium Senatu pisma w sprawie wyrażenia zgody na
wybranie ze składu Komisji Nauki, Edukacji i Sportu trzech zastępców przewodniczącego.

W posiedzeniu komisji nie uczestniczyły osoby wykonujące działalność lobbingową.

Opracowanie BPS, BKS


